
Title (en)
Spark gap, particularly for use as booster gap for a sparking plug of an internal combustion engine.
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Funkenstrecke, insbesondere zur Verwendung als Vorfunkenstrecke einer Zündkerze eines Verbrennungsmotors.
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Eclateur, en particulier pour application de prééclateur de bougie d'allumage pour moteur à combustion interne.
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Abstract (en)
Spark arrangement for internal combustion engines for achieving a reliable ignition even of a fuel mixture which is very reluctant to ignite, by means
of a small-dimension spark gap which is connected in series with a conventional spark plug. With this spark-gap a long-term constancy of operating
parameters is achieved for millions of ignitions by the fact that an electrode (17) envelopes, in the manner of a sleeve, another electrode (14) so that
a discharge space is formed between the electrodes, said space being linked with the casing (11) by only a narrow gap (18). The gas discharge
is stabilized locally at a point which is as far as possible from the gap (18), for example by means of an emission-promoting activation material
(16) of the front face of the inner electrode (14), so that the emergence of disintegrated electrode material from the gap (18) is prevented, as well
as its deposition on the wall of the casing, and the operating parameters of the spark gap remain unchanged. The ignition of the spark gap in the
immediate vicinity of the electrode activation material is effected by choosing a suitable geometry for the electrodes and possibly by appropriate pre-
ionization.

Abstract (de)
Bei einer Zündanlage für Verbrennungsmotoren wird eine zuverlässige Zündung auch sehr zündunwilliger Brennstoffgemische durch eine
Funkenstrecke kleiner Abmessungen erreicht, die in Serie mit einer üblichen Zündkerze geschaltet ist. Bei dieser Funkenstrecke wird eine
Langzeitkonstanz der Betriebsdaten über Millionen von Zündungen dadurch erreicht, dass eine Elektrode (17) die andere Elektrode (14)
hülsenförmig umschliesst, so dass zwischen den Elektroden ein Entladungsraum gebildet wird, der nur über einen schmalen Spalt (18) mit dem
Gehäuse (11) in Verbindung steht, Die Gasentladung wird an einer möglichst weit vom Spalt (18) entfernten Stelle örtlich stabilisiert, beispielsweise
durch eine emissionsfördernde Aktivität (16) der Stirnseite der inneren Elektrode (14), so dass der Austritt zerstäubten Elektrodenmaterials aus
dem Spalt (18) und der Niederschlag auf der Gehäusewand verhindert wird und die Betriebsdaten der Funkenstrecke erhalten bleiben. Die
Zündung der Funkenstrecke in der unmittelbaren Nachbarschaft der Elektrodenaktivierung wird durch eine geeignete Geometrie der Elektroden und
gegebenenfalls durch gezielte Vorionisierung bewirkt.
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